



# ລາຍການຂ່າວ NEWS



ໜ່ວຍງານຂ່າວສານ ພະແນກສັງລວມ ຫ້ອງການ ທຫລ ໂທ / ແຟັກ ( 856-21 ) 260283

## ຜູ້ວ່າການ ທຫລ ລາຍງານການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນເງິນຕາຕໍ່ກອງປະຊຸມ ສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 2 ຂອງສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX



ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນ ເທື່ອທີ 2 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ໄດ້ໄຂຂຶ້ນຢ່າງເປັນທາງການ ໃນຕອນເຊົ້າຂອງວັນທີ 1 ພະຈິກ 2021 ທີ່ຫ້ອງປະຊຸມສະພາແຫ່ງຊາດຫລັງໃໝ່ ພາຍໃຕ້ການເປັນປະທານຂອງທ່ານ ໄຊສິມພອນ ພິມວິຫານ ແລະ ໃຫ້ກຽດເຂົ້າຮ່ວມໂດຍທ່ານ ທອງລຸນ ສີສຸລິດ ເລຂາທິການໃຫຍ່ ຄະນະບໍລິຫານງານສູນກາງພັກ, ປະທານປະເທດແຫ່ງ ສປປ ລາວ, ທ່ານ ພັນຄຳ ວິພາວັນ ນາຍົກລັດຖະມົນຕີແຫ່ງ ສປປ ລາວ, ມີບັນດາຜູ້ນຳຂັ້ນສູງຂອງພັກ-ລັດ, ບັນດາສະມາຊິກລັດຖະບານ, ບັນດາສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງເຂົ້າຮ່ວມ.

ທ່ານ ສອນໄຊ ສິດພະໄຊ ຜູ້ວ່າການທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວໄດ້ລາຍງານການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນເງິນຕາ 09 ເດືອນຕົ້ນປີ 2021, ແຜນວຽກຈຸດສຸມຮອດທ້າຍປີ 2021 ແລະ ທິດທາງແຜນການປີ 2022 ຕໍ່ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນ ເທື່ອທີ 2 ຂອງສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ທ່ານໄດ້ຍົກໃຫ້ເຫັນວ່າ: ໃນໄລຍະ 09 ເດືອນຕົ້ນປີ2021, ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນເງິນຕາໄດ້ປະເຊີນກັບສິ່ງທ້າທາຍຫຼາຍດ້ານ ຈາກທັງພາຍນອກ ແລະ ພາຍໃນ ເປັນຕົ້ນ ການແຂງຄ່າຂອງເງິນຕາຕ່າງປະເທດສະກຸນຫຼັກ, ການເພີ່ມຂຶ້ນຂອງລາຄາຄຳ, ລາຄານໍ້າມັນດິບ, ລາຄາສະບຽງອາຫານຢູ່ຕະຫຼາດສາກົນ; ເພື່ອໃຫ້ບັນລຸໄດ້ຕາມບັນດາຄາດໝາຍທີ່ສະພາແຫ່ງຊາດໄດ້ຮັບຮອງ, ລັດຖະບານໄດ້ຊີ້ນຳຈັດຕັ້ງປະຕິບັດບັນດານະໂຍບາຍ ແລະ ມາດຕະການດ້ານເງິນຕາ ຕົ້ນຕໍຄື: ໄດ້ສືບຕໍ່ປະຕິບັດນະໂຍບາຍເງິນຕາຕາມທິດແກ້ໄຂ

ຜົນກະທົບຈາກພະຍາດໂຄວິດ-19 ແລະ ຊຸກຍູ້ການຂະຫຍາຍຕົວຂອງເສດຖະກິດໂດຍໄດ້ ຮັກສາອັດຕາດອກເບ້ຍ ພື້ນຖານຂອງ ທຫລ ໄວ້ໃນລະດັບເທົ່າກັບລະດັບທີ່ໄດ້ມີການປັບຫຼຸດ ໃນຕົ້ນປີຜ່ານມາ, ຮັກສາອັດຕາສ່ວນເງິນແຮຜາກ ບັງຄັບໄວ້ໃນລະດັບເທົ່າທີ່ໄດ້ມີການປັບຫຼຸດໃນເດືອນພຶດສະພາ 2021 ເພື່ອສ້າງເງື່ອນໄຂອຳນວຍດ້ານສະພາບຄ່ອງໃຫ້ ແກ່ລະບົບທະນາຄານ; ສືບຕໍ່ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດນະໂຍບາຍສິນເຊື້ອເພື່ອຊຸກຍູ້ການຜະລິດ ແລະ ແກ້ໄຂຜົນກະທົບຈາກ ພະຍາດໂຄວິດ-19 ທີ່ໄດ້ອະນຸມັດທັງໝົດແລ້ວໃຫ້ລູກຄ້າ 503 ລາຍ; ຊຶ່ງຮອດເດືອນກັນຍາ 2021 ໄດ້ມີການເບີກ ຖອນນຳໃຊ້ແລ້ວ 1.665 ຕື້ກີບ; ໃນນັ້ນ, ເປັນສິນເຊື້ອໃຫ້ຂະແໜງກະສິກຳ, ປູກຝັງ ແລະ ລ້ຽງສັດ ກວມ 58% ຂອງ ຍອດການປ່ອຍກູ້ທັງໝົດ ແລະ ສ່ວນທີ່ເຫຼືອແມ່ນຂະແໜງຫັດຖະກຳ, ອຸດສາຫະກຳປຸງແຕ່ງ, ຂະແໜງການທ່ອງທ່ຽວ, ການບໍລິການປິ່ນອ້ອມ ແລະ ທຸລະກິດອື່ນໆ ທີ່ສົ່ງເສີມການຜະລິດ ແລະ ການສົ່ງອອກ, ສະໜອງແຫຼ່ງທຶນໃຫ້ແກ່ກອງ ທຶນສົ່ງເສີມວິສາຫະກິດຂະໜາດນ້ອຍ-ກາງ (SMEs) ຜ່ານກະຊວງການເງິນຈຳນວນ 100 ຕື້ກີບ; ປະກອບສ່ວນແກ້ໄຂ ສະພາບຄ່ອງດ້ານງົບປະມານດ້ວຍຫຼາຍຮູບການ, ສືບຕໍ່ນຳໃຊ້ນະໂຍບາຍອັດຕາແລກປ່ຽນຕາມກົນໄກຕະຫຼາດທີ່ມີການ ຄຸ້ມຄອງຂອງລັດ, ຫັນຮ້ານແລກປ່ຽນເງິນຕາໄປເປັນຮ້ານແລກປ່ຽນຕົວແທນຂອງທະນາຄານທຸລະກິດໃນການ ແລກປ່ຽນເງິນຕາ, ຄົ້ນຄວ້າປັບປຸງກົດໝາຍ ແລະ ນິຕິກຳລຸ່ມກົດໝາຍກ່ຽວກັບການຄຸ້ມຄອງເງິນຕາຕ່າງປະເທດ, ສືບຕໍ່ ຊຸກຍູ້ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດນະໂຍບາຍຜ່ອນຜັນດ້ານສິນເຊື້ອ ເພື່ອຊ່ວຍລູກຄ້າສິນເຊື້ອທີ່ໄດ້ ຮັບຜົນກະທົບຈາກພະຍາດ ໂຄວິດ-19 ທັງໃຫ້ຮັບປະກັນຄວາມໝັ້ນຄົງຂອງລະບົບສະຖາບັນການເງິນ, ຄົ້ນຄວ້າກຳນົດລະບຽບໃນການຄຸ້ມຄອງ ການດຳເນີນທຸລະກິດຊື້-ຂາຍຊັບສິນດິຈິຕອລ, ສ້າງເງື່ອນໄຂໃຫ້ລະບົບການເກັບລາຍຮັບງົບປະມານ ມີການເຊື່ອມໂຍງ ລວມສູນກັບລະບົບຂອງ ທະນາຄານ ໃຫ້ຫຼາຍ ແລະ ທົ່ວເຖິງຂຶ້ນ.

ໃນໄລຍະທ້າຍປີ 2021 ຄາດວ່າປະເທດເຮົາຈະຍັງສືບຕໍ່ປະເຊີນກັບສິ່ງທ້າທາຍຫຼາຍດ້ານຈາກປັດໄຈ ການແຂງ ຄ່າຂອງເງິນຕາຕ່າງປະເທດສະກຸນຫຼັກຕາມທ່າອ່ຽງການຜື່ນຕົວເສດຖະກິດທີ່ດີຂຶ້ນ. ສະນັ້ນ, ເພື່ອໃຫ້ບັນລຸຕາມ ແຜນການໃນທ້າຍປີ 2021, ພາຍໃຕ້ການຊີ້ນຳຂອງລັດຖະບານ, ຂະແໜງທະນາຄານຈະສຸມໃສ່ບັນດາໜ້າວຽກຕົ້ນຕໍ ດັ່ງນີ້: ສືບຕໍ່ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດນະໂຍບາຍເງິນຕາຕາມທິດຊຸກຍູ້ການຂະຫຍາຍຕົວຂອງເສດຖະກິດດ້ວຍການສືບຕໍ່ຊຸກຍູ້ ການສະໜອງແຫຼ່ງທຶນເພື່ອຊຸກຍູ້ການຜະລິດ ແລະ ສົ່ງເສີມການສົ່ງອອກຕາມແຜນທີ່ກຳນົດໄວ້; ສືບຕໍ່ກຳນົດອັດຕາ ແລກປ່ຽນຕາມກົນໄກໃໝ່ທີ່ໄດ້ປັບປຸງ ໄປຄຽງຄູ່ກັບການປັບປຸງລະບົບການຕິດຕາມສະພາບອັດຕາແລກປ່ຽນ ແລະ ການຊື້-ຂາຍເງິນຕາຕ່າງປະເທດຂອງທົ່ວລະບົບໃຫ້ມີຄວາມຊັດ ເຈນ ແລະ ຄົບຖ້ວນຫຼາຍຂຶ້ນ ແລະ ສືບຕໍ່ຈັດຕັ້ງວຽກ ງານໃນດ້ານອື່ນໆ.

ຜ່ອມນີ້ໃນປີ 2022, ທ່າອ່ຽງເສດຖະກິດສາກົນ ແລະ ພາຍໃນຄາດວ່າຈະດີຂຶ້ນ ຈາກສະພາບການສັກວັກແຊ່ງ ທີ່ທົ່ວເຖິງຫຼາຍຂຶ້ນ, ການເຊື່ອມໂຍງເສດຖະກິດທີ່ສະດວກ-ກວ້າງຂວາງຂຶ້ນ ພາຍຫຼັງການເປີດທາງລົດໄຟລາວ-ຈີນ ແຕ່ ເຖິງຢ່າງໃດກໍຕາມ, ເສດຖະກິດຂອງພວກເຮົາຄາດວ່າຈະສືບຕໍ່ປະເຊີນສິ່ງທ້າທາຍຫຼາຍດ້ານ ເປັນຕົ້ນແຮງກົດດັນດ້ານ ລາຄາ, ອັດຕາດອກເບ້ຍທີ່ມີສູງຂຶ້ນ ແລະ ຍັງຕ້ອງການແຫຼ່ງທຶນຜ່ອມທັງເວລາເພື່ອສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ແກ່ພື້ນຖານ ເສດຖະກິດພາຍໃນ. ດັ່ງນັ້ນ, ເພື່ອໃຫ້ບັນລຸຕາມຄາດໝາຍທີ່ກຳນົດໄວ້ນັ້ນ, ໃນປີ 2022 ໜ້າວຽກຕົ້ນຕໍດ້ານເງິນຕາ ທີ່ ຈະຈັດຕັ້ງປະຕິບັດມີຄື: ປະກອບສ່ວນຊຸກຍູ້ການຂະຫຍາຍຕົວຂອງເສດຖະກິດ ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ພື້ນຖານການ ຜະລິດພາຍໃນ ແລະ ສົ່ງເສີມການສົ່ງອອກ, ປະກອບສ່ວນແກ້ໄຂຂໍ້ ຫຍຸ້ງຍາກດ້ານງົບປະມານທັງຮັບປະກັນໄດ້ສະຖຽນ ລະພາບທາງດ້ານເງິນຕາແຫ່ງຊາດ ບໍ່ສ້າງແຮງກົດດັນໃຫ້ອັດຕາເງິນເຜີ້ເຜີ້ມຂຶ້ນ, ສ້າງຄວາມເຊື່ອໝັ້ນຕໍ່ຄ່າເງິນກີບ ແລະ

ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ຖານະເງິນຕາຕ່າງປະເທດຂອງຊາດ ແລະ ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ແກ່ລະບົບສະຖາບັນການເງິນ  
ໃຫ້ແກ່ລະບົບການຊໍາລະ; ສ້າງຄວາມເຊື່ອໝັ້ນຕໍ່ຂະແໜງທະນາຄານ ເພື່ອຮັບປະກັນປະສິດທິຜົນໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ  
ບັນດານະໂຍບາຍດ້ວຍວິທີການຕ່າງໆຢ່າງເປັນລະບົບ.

#ຂ່າວ ໂດຍ: ນາງ ປາໄນ ພັນທະລາ

ຮັກບ້ານເກີດເມືອງນອນ ໃຊ້ ຈ່າຍ ທອນ ເປັນເງິນກີບ

